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Najbližšie zasadnutie Miestneho zastupiteľstva MČ Bratislava-Lamač je 19. 3. 2015 v kine Lamač o 09.00 h. 
Priestor pre otázky a podnety občanov je v čase 09.30 – 10.00 h.

Mesačník o živote v Lamači, 17. ročník 2015

V Lamači sa korčuľovalo pre nádej                                                                                                                                               

V prvý februárový pondelok mohli Lamačania 
podporiť na ľade ICE Areny dobrú vec. Svojou 
prítomnosťou i  dobrovoľným finančným prí-
spevkom pomohli charitatívnemu podujatiu 
Korčuľovanie pre nádej, z  ktorého finančný 
výťažok je určený Nadácii Výskum rakoviny. Kl-
zisko počas niekoľkých hodín zaplnili nádejní 
hokejisti, krasokorčuliari, rodičia s deťmi i zná-
me osobnosti.
Prostriedky, ktoré sa v Lamači podarilo vyzbie-
rať, využije Nadácia Výskum rakoviny v  oblas-
ti výskumu i  prevencie rakoviny. Konkrétne 
pomôžu kúpiť drahý florescenčný mikroskop 
a monitorovacie zariadenia k nemu. Starosta La-
mača Peter Šramko označil podujatie za symbo-
lické podanie pomocnej ruky onkologickým pa-

cientom v ťažkej situácii. „Sme radi, že môžeme 
aspoň takouto formou týchto ľudí a  ich liečbu 
podporiť,“ uviedol. Mestská časť sa na podujatí 
spolupodieľala príspevkom na organizačnom 
zabezpečení a propagácii podujatia. Prispeli aj 
sponzori, ktorí podporujú mestskú časť.
Na ľade sa v rámci podujatia predstavili aj bý-
valí hokejoví reprezentanti Ľubomír Sekeráš 
a  Miroslav Lažo, takisto bronzový medailista 
z  tohtoročných MS juniorov v  hokeji v  Kana-
de Patrik Bačík, ale i  olympijský reprezentant 
v  krasokorčuľovaní Jozef Beständig. Návštev-
níkom zaspievala speváčka Janais a predstavil 
sa aj kúzelník Michal Biganič. Pre deti boli pri-
pravené súťaže so sladkými odmenami a po-
dával sa aj charitatívny punč.

Nesmelí poslovia jari sa už objavili aj v Lamači                                                                                                      Domov seniorov Lamač oslávil 25 rokov      

Presne 21. januára uplynulo 25 rokov od vzni-
ku Domova seniorov Lamač. Domov za celú 
dobu svojej existencie napĺňa ciele a  úlohy, 
pre ktorý bol vytvorený. Vo vzťahu k  svojim 
klientom vytváral a  vytvára predpoklady pre 
dôstojný život v  jeseni ich života. Na hodno-
tení výsledkov práce Domova za uplynulé ob-
dobie sme medzi sebou privítali  zástupkyňu 
riaditeľa magistrátu Hl. mesta Bratislavy Elenu 
Polákovú, vedúcu sociálneho oddelenia ma-
gistrátu Vieru Karovičovú,  starostu mestskej 
časti Lamač Petra Šramka a  predchádzajúcu 
riaditeľku Domova Nadeždu Malú. Hosťami 

Domova boli aj riaditeľky domovov senio-
rov v  zriaďovateľskej pôsobnosti magistrátu, 
sponzorskí partneri a  hostia. Pani riaditeľka 
Miroslava Floriansová vo svojom príhovore 
zhodnotila výsledky práce Domova . Ocenila 
ich vo svojom vystúpení aj zástupkyňa magis-
trátu Elena Poláková a starosta mestskej časti 
Lamač Peter Šramko. Vedením Domova boli 
pri príležitosti jeho jubilea odmenení: pred-
chádzajúca riaditeľka Domova Nadežda Malá, 
zamestnanci, ktorí v  zariadení pracujú už 25 
rokov, bývalí zamestnanci, ktorí sa stali klient-
mi Domova, klienti, ktorí do Domova nastúpili 
v decembri 1990 a skupina klientov, ktorí v za-
riadení pracovali od vzniku Domova, no nie 25 
rokov. Slávnostné podujatie bolo ukončené 
vystúpením detského folklórneho súboru Če-
činka a folklórneho súboru Čečina.

Jana Chudíková

VÝZVA

MČ Bratislava-Lamač by chcela zorga-
nizovať výstavu obyvateľov Lamača, 
ktorých koníčkom je fotografovanie. 
Záujemcovia, ktorí by chceli svoje vý-
tvory zverejniť a vystaviť sa môžu hlá-
siť, prípadne informovať u pani Šimon-
čičovej na miestnom úrade alebo na 
tel. č.: 02/ 64 78 00 65.

Fotografie vznikli v nedeľu 22. februára na Vrančovičovej ulici (vľavo) a ulici Segnáre. 
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Od roku 2000 máme na Slovensku zákon 
č. 211/2000 o  slobodnom prístupe k  infor-
máciám. Podľa tohto zákona musia štátne 
orgány, obce,  vyššie územné celky a fyzické 
a právnické osoby s právomocou rozhodovať 
v oblasti verejnej správy poskytnúť informá-
cie, ktoré majú k dispozícii, ak o to niekto po-
žiada. Žiadateľom môže byť jednotlivec, ale 
aj firma či inštitúcia. Väčšina samospráv túto 
povinnosť plní s  tým, že materiálne náklady 
s tým spojené dáva žiadateľovi o  informáciu 
preplatiť, podľa prijatého sadzobníka úhrad 
nákladov. 

Spoplatňuje sa kopírovanie dokumentov, po-
skytovanie dát na nosiči a samozrejme i zasie-
lanie vyžiadaných materiálov. Aj vo väčšine 
mestských častí Bratislavy je to bežný popla-
tok. Svetlou výnimkou je popri najväčšej mest-

skej časti Bratislavy Petržalke, kde poplatky 
zrušili pred rokom, práve Lamač. 
„Informácie poskytujeme v zmysle zákona, no 
nemáme stanovený žiadny sadzobník spoplat-
ňovaných úkonov, pripomína prednostka La-
mača Michaela Kövári Mrázová. Priznáva však, 
že mestská časť uvažuje o  zriadení takýchto 
poplatkov. Dôvodom sú zvyšujúce sa počty 
žiadostí o sprístupnenie informácií a najmä to, 
že sa čoraz častejšie 211-tka zneužíva na zís-
kanie informácií pre diplomové práce, rešerše, 
developérske aktivity a  k  tzv. šikanóznemu 
výkonu práva. Sprístupnenie informácií pri-
tom neznamená iba materiálne náklady, ktoré 
musí hradiť rozpočet mestskej časti. „Veľakrát 
ide o prácnu a zložitú prípravu odpovedí, kto-
rá vysokou mierou zaťažuje zamestnancov 
úradu a  vzhľadom na krátkosť času, ktorá je 
stanovená k vybaveniu infožiadosti, býva dô-
ležitá odborná práca zamestnancov odsunu-
tá bokom,“ zdôrazňuje lamačská prednostka. 
Upozorňuje tiež na to, že sa stráca dôvod, pre 
ktorý bol tento zákon vytvorený. Často totiž 
nejde o  kontrolu transparentnosti a  financo-
vania samospráv. „V  praxi prijímame žiadosti 
o spracovanie analýz určitého problému, roz-
bory, referáty, odborné a politické stanoviská, 
prognózy, výklady právnych predpisov a  vy-
jadrenia názorov orgánov miestnej samo-
správy,“ popisuje Kövári Mrázová. Dodáva, že 
miestny úrad sa v  minulosti snažil vyhovieť 
každej „211“, ktorá bola na mestskú časť do-
ručená a odpovedal žiadateľom i keď žiados-
ti nespĺňali dané parametre. „A  hoci sme po 

enormnom zvýšení žiadostí museli pristúpiť 
k striktnému vymedzeniu toho, čo je alebo nie 
je žiadosť v zmysle zákona č.211, snažíme sa aj 
tie, ktoré parametre 211-tky nespĺňajú, vyba-
viť v rámci našich možností ako podnet obča-
na,“ dodáva prednostka.

Koľko sa platí v iných mestských častiach?
Ak sa občan rozhodne požiadať o  urobenie 
kópie materiálu, ku ktorému sa chce dostať 
v  rámci 211-tky, za jednu stranu formátu A4 
zaplatí od 5 centov v Novom Meste, až po 10 
centov v  Rači či Karlovej Vsi. Za poskytnutie 
dát na CD si úrad v Novom Meste vyžiada 35 
centov, v  Rači 66 a  v  Karlovej Vsi 70 centov. 
V  Ružinove a  v  Devíne však uloženie dát na 
CD už stojí 1,66 eura, v  Starom Meste 1,80 
a  v  Dúbravke dokonca 2,98 eura. Za disketu 
si pýtajú v  Novom Meste 30 centov, v  Ruži-
nove 33 centov, Rači 50 a v Devíne 66 centov. 
Poplatky za sprístupnenie informácií má aj 
magistrát. Ten napríklad kópiu jedného listu 
spoplatňuje 6-timi centami, za CD i disketu je 
poplatok jedno euro.

Hľadá sa záujemca o prevádzku potravín 
v starom Lamači                                                                
                 

Správa rekreačných a telovýchovných zaria-
dení (STARZ) Bratislava súhlasí s  návrhom 
mestskej časti, aby   bola v   prevádzkovej 
budove kúpaliska Lamač zriadená predajňa 
potravín. STARZ i  mestská časť preto touto 
cestou vyzývajú záujemcov o  prevádzkova-
nie malých potravín na tomto mieste, aby sa 

obrátili priamo na STARZ, Junácka 4, Brati-
slava, tel. 443 734 77, info@starz.sk, kde im 
poskytnú bližšie informácie. 

NDS opakuje to isté, čo pred rokom                         

V  príprave výstavby protihlukovej steny 
na diaľnici D2 pri Lamači sa v  súčasnos-
ti vypracováva dokumentácia pre staveb-
né povolenie. Taká je posledná informá-
cia, ktorú TASR poskytol hovorca Národnej 
diaľničnej spoločnosti (NDS) Michal Fúrik. 
NDS má do konca marca mať projektovú do-
kumentáciu, následne má začať proces ma-
jetkovo – právneho vysporiadania a  vydanie 
stavebného povolenia.     O príprave projekto-
vej dokumentácie pre výstavbu protihlukovej 
steny však hovorila už 13. februára 2014 na 
lamačskom zastupiteľstve vtedajšia investič-
ná riaditeľka NDS Viktória Chomová. Uviedla 

vtedy tiež, že v priebehu roku 2014 by sa malo 
realizovať aj majetkovo-právne vysporiadanie 
pozemkov a v roku 2015 tender na zhotoviteľa 
stavby. Na konci tohto roku sa malo podľa vte-
dajších slov Chomovej už začať stavať.

Aj lamačskú školu zatvorila chrípka                    
                  
Nárast chrípky, ktorá šarapatila počas februá-
ra po celom Slovensku, zatvorila mnohé školy 
v  Bratislavskom kraji. V  polovici februára sa 
k nim pridala aj ZŠ na Malokarpatskom námes-
tí. Ako informovala riaditeľka ZŠ Alena Petáko-
vá, od 5. februára v  škole narastal počet detí, 
chorých na chrípku a  chrípkové ochorenia. 
Počas druhého februárového týždňa sa už cho-
robnosť vyšplhala na 24 percent. Aby sa zame-
dzilo ďalšiemu šíreniu nákazy, na škole vypísali 
v dňoch 16. až 18. februára riaditeľské voľno.

Úrad zvažuje zaviesť poplatky za informácie v rámci Infozákona                                                         

Aké boli veľkonočné zvyky 
v Lamači?

Pamätáte si na veľkonočné tradície a zvyky, 
ktoré sa dodržiavali v Lamači v minulosti? 
Napíšte nám, ako sa kedysi oslavovala Veľ-
ká noc v Lamači. Píšte na lamacan@lamac.
sk, alebo nechajte na seba kontakt na MÚ. 
Radi vaše spomienky uverejníme.
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Hovorilo sa i o premávke na Rajtákovej     

Medzi podnetmi občanov, ktoré môžu oby-
vatelia Lamača predkladať na zastupiteľstve 
vždy medzi 09.30 do 10.00, bola témou do-
pravná situácia na Rajtákovej ulici. Občania 
poukázali na neustále prekračovanie povo-
lenej rýchlosti, ktorá je v starom Lamači limi-
tovaná na 30 km/h i na to, že v čase doprav-

ných špičiek sa neúmerne zvyšuje premávka 
cez Rajtákovú. Mnohí, ktorí sa chcú vyhnúť 
zápcham na Hodonínskej ulici, totiž využíva-
jú túto oblasť ako tranzit. Podľa občanov tak 
dochádza k zvýšeniu rizika kolízií áut s chod-
cami. Poslanec Lukáš Baňacký v  tejto súvis-
losti vidí možné riešenie vo výraznom   ob-
medzení tranzitu, ktorý by bol možný len pre 
rezidentov. 

Poslanci už úradujú s notebookmi                    

Poslanci na februárovom zasadnutí mali po-
prvýkrát k dispozícii notebooky, ktoré im zakúpil 
miestny úrad. Podklady budú odteraz dostávať 
už len elektronicky. Úrad chce týmto spôsobom 
prispieť k úspore prostriedkov, ktoré každoroč-
ne vydáva na tlač dokumentov v  papierovej 
podobe. Len za rok 2014 boli celkové náklady 
miestneho úradu, súvisiace s opravou tlačiarní, 
nákupom papiera, kancelárskych potrieb a vý-
menou tonerov v celkovej sume 8891 eur. Cena 
jedného laptopu, vysúťažená vo verejnom ob-
starávaní, bola 388 eur s DPH. „Sumu, ktorú úrad 
už za tento rok ušetrí, samozrejme v tejto chvíli 
nemôžeme presne vyčísliť, no predpokladám, 

že efekt úspory bude citeľný,“ povedal starosta 
mestskej časti Peter Šramko. Poukázal pritom aj 
na to, že zastupiteľstvá mestskej časti sa konajú 
každý mesiac. Napríklad na februárovom zastu-
piteľstve prerokovávali poslanci 22 bodov. Pod-
klady k viacerým z nich predstavovali viac ako 
20 obojstranne okopírovaných strán . 

Chceme si všímať a pomáhať, pridajte sa!

Niekedy začiatkom 90-tych rokov som úprimne 
verila, že Slovensko má veľkú šancu stať sa ko-
nečne ekonomicky silnou krajinou so šťastnými 
ľuďmi, ktorých platy a  dôchodky budú porov-
nateľné s tými na západe. Dnes sa pozerám na 
našich rodičov, ktorí za to, že celý život pracovali, 
dostávajú hanebné dôchodky. A  tiež na stred-
nú generáciu, ktorá sa zubami-nechtami snaží 
udržať si slušné živobytie a  mladé rodiny, ktoré 
zápasia s tým, ako vôbec prežiť. Chudoba je cho-
roba spoločnosti a šíri sa ako rakovina. Chcela by 
som veriť, že na chudobu nájde niekto liek. Za-
tiaľ nevidím na obzore žiadnu pozitívnu správu. 
Vážim si však prístup sociálnej komisie v Lamači. 
V poslednom období sa na nás obrátilo niekoľko 
občanov so žiadosťou o jednorazový príspevok. 
Vyhoveli sme všetkým. Nie sme bohatá mestská 
časť, avšak spoločne sme sa zhodli, že chceme 
pracovať na poli terénnej práce. Prostredníc-
tvom nej by sme nemuseli čakať, kým niekto kto 
je na dne, napíše. Budeme vyhľadávať občanov, 
ktorí potrebujú pomoc. No nevidíme za každý 
roh a preto Vás chcem milí Lamačania požiadať, 
aby ste sa pridali a dali nám vedieť o Vašich suse-
doch, ktorí potrebujú neodkladnú pomoc a ani 
netušia, že sa môžu obrátiť na sociálnu komisiu. 
Hoci by sme nevedeli pomôcť každému, nezna-
mená to, že nemôžeme pomôcť mnohým.

Eva Černá,
 predsedníčka Komisie MZ

 pre veci sociálne, zdravotné a bytové

Dlhú a  pomerne búrlivú diskusiu vyvolal na 
februárovom zastupiteľstve bod, ktorý sa tý-
kal stanoviska obce k  výstavbe samostatnej 
plynovej kotolne v  bytovom dome Bakošova 
42-44. Poslanci sa v  prípade odpojenia tohto 
objektu od Centrálneho zásobovania teplom 
(CZT) rozdelili na dve skupiny.
Poslanec Lukáš Baňacký na úvod povedal, že 
si je vedomý schválenej energetickej koncep-
cie Lamača, ktorá je založená na CZT. Žiadosť 
občanov je však podľa neho práve impulzom 
pre mestskú časť, aby preskúmala výhodnosť 
podmienok CZT, ktoré zabezpečuje spoloč-
nosť BES. Baňacký sa vyjadril za súhlasné sta-
novisko, poukázal na to, že obyvatelia majú 
právo rozhodnúť o  tom, aký systém vykuro-
vania je pre nich výhodnejší. „Ak to vyhodno-
tili tak, že samostatná kotolňa bude pre nich 
lepšie riešenie, nebránil by som im,“ uviedol 
Baňacký.
Poslanec Radoslav Olekšák Baňackému opo-
noval a uviedol, že súhlasné stanovisko pôjde 
proti záujmom obce. Upozornil, že odpájanie 
od CTZ bude jednak znamenať ekologické 
riziko (viac kotolní =viac zdrojov znečistenia) 
a takisto ekonomické riziko. „Odpojenie bude 
mať dopad na tých, ktorí ostanú pripojení 
na CZT, pretože sa zvýšia náklady na výrobu 
tepla, a  to sa premietne do cien tepla,“ pri-
pomenul Olekšák s  dodatkom, že samostat-
ná kotolňa nie je ekonomicky výhodnejšia. 
Poslankyňa Gabriela Bizoňová reagovala, že 
poslanci musia obhajovať nielen záujmy obce, 
ale aj záujmy jej obyvateľov, ktorým nemožno 
brániť prijímať rozhodnutia, týkajúce sa ich 
osobného majetku. Poslankyňa Eva Černá ju 
podporila. „Ja rozhodne budem za to, aby sa 
ľudia slobodne rozhodli o tom, čo chcú urobiť 
so svojím osobným majetkom a  ako v  ňom 
budú hospodáriť,“ zdôraznila Černá.

 Poslanec Pavol Čech povedal, že povolenie 
odpojenia bude znamenať precedens a nefé-
rový krok voči investorovi, s ktorým sa mestská 
časť kedysi zmluvne dohodla na rekonštruk-
cii a  modernizácii tepelného hospodárstva 
a  podpore CZT. „Čo im povieme, že sme na 
túto zmluvu zabudli ? A  čo povieme ďalším, 
ktorí budú ochotní dať peniaze do rekonštruk-
cie majetku mestskej časti? „ pýtal sa Čech.
Vicestarostka Júlia Ondrišová nadviazala na 
Čecha pripomenutím, že v  roku 2004 takmer 
padlo tepelné hospodárstvo v mestskej časti, 
samospráva nemala peniaze na rekonštruk-
ciu kotolní. „Vtedy sme hľadali a  j našli stra-
tegického partnera, ktorý zrekonštruoval celý 
systém a  stále dodáva teplo pre obyvateľov 
Lamača v slušných cenách,“ povedala Ondri-
šová . Poukázala aj na to, že vždy keď nastala 
porucha či havarijná situácia v škôlke či ško-
le, BES ako zásobovateľ tepla vždy promptne 
opravil poruchu, bol ochotný aj strpieť one-
skorené preplatenie faktúr za teplo v  škol-
ských zariadeniach.“Bude takýto ústretový aj 
vtedy, keď sa začnú domy odpájať od CZT?,“ 
opýtala sa. 
Starosta Peter Šramko upozornil, že ak sa spus-
tí odpájanie, zvýšia sa réžijné náklady na vý-
robu tepla a súčasné ceny sa neudržia.“Ak by 
sme aj uvažovali, že CZT nahradia v  Lamači 
samostatné kotolne, musíme dať na papier, čo 
by to stálo, pretože mestská časť príde o  pe-
niaze z  prenájmu, bude to mať dopady i  na 
školu i škôlku, a to všetko bude na našich ple-
ciach. Potom možno už nebudeme investovať 
do detských ihrísk, ale všetky peniaze pôjdu 
do nákladov za teplo a  vykurovací systém ,“ 
povedal starosta.
V  hlasovaní napokon poslanci tesnou väčši-
nou hlasov rozhodli o  nevydaní súhlasného 
stanoviska. 

Výstavba samostatnej kotolne na Bakošovej nedostala povolenie od obce



Lamačan 3 / 201544

F ašiangová zábava nemala chybu                                                                                                                                                               

Priamo na Valentína, v  sobotu 14. februára, 
bola v Trojke na Malokarpatskom námestí fa-
šiangová zábava. A treba povedať, zábava, ako 
sa patrí. O  dobrú náladu sa postaralo nielen 
príjemné prostredie, starostlivosť organizáto-
rov na čele s predsedníčkou kultúrnej komisie 
MZ Martou Janyškovou a  „lienkami“ Petrou 
Petrášovou a Máriou Šimončičovou z miestne-
ho úradu, ale aj dobré jedlo a  skupina Mirec 
Band, ktorá hrala tak, že tanečný parket bol 
vždy plný. Na zábave samozrejme nechýbala 
tombola s bohatými cenami. 

Valentínsky večer bol toho roku v Lamači nie-
len „večerom zaľúbených“ ale všetkých, ktorí 
majú radi živú zábavu. Lamačský farský fa-
šiang bol zorganizovaný pod záštitou správcu 
farnosti Lamač Mgr. M. Michalku. Príjemnú 
atmosféru vytvárala nežná ručne vyrábaná 
výzdoba, kvalitná hudobná produkcia, pote-

šil aj program, v  ktorom absolventky ZUŠ J. 
Kresánka predviedli španielske tance. Svojou 
vysokou kvalitou pozitívne prekvapilo vystú-
penie novej teenagerskej skupiny Škrupina, 
pod vedením Márie Podhradskej- Čačíkovej. 
Pri tanci i  pri dobrom jedle a  vínku sa bavilo 
stotridsať ľudí, ktorí ocenili nielen domácu 

štrúdľu, ale hlavne priateľskú atmosféru. Radi 
by sme srdečne poďakovali za organizáciu 
mladým lamačškým rodičom i všetkým ochot-
ným dobrovoľníkom, zvlášť učiteľkám MŠ sv. F. 
Neriho za výzdobu, MÚ Lamač za poskytnutie 
priestoru, tvorcom programu i  darcom tom-
bolových výhier, jednotlivcom i miestnym ma-
lým podnikateľom.

Eva Nipčová

Ďakujeme sponzorom, ktorí prispeli do tomboly Fašiangovej zábavy:
spoločnosť bauMax SR, spoločnosť Carpinus – František Ovádek, OZ Čviro – Ľubomil Mišovič, DM drogéria, Lekáren Ange, spoločnosť FUXO, Marta 
Janyšková, Radoslav Olekšák, Peter Šramko, Alena Bernátová, Alena Kotrabová, poslanci z Devínskej Novej Vsi

Lamačský farský fašiang                                                                                                                                                            
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Recept z Lamača                                                                                                                                                              
Tentoraz hneď dva recepty, ktoré môžu byť 
inšpiráciou aj pre Vás, ponúkla pani Katarína 
Boskovičová. Dobrú chuť!

Morčacie krídla na slaninke
Ingrediencie pre 4 osoby:4 morčacie krídla, an-
glická slanina, soľ, vegeta
Morčacie krídla nasoliť, uložiť na plech, na krídla 
položiť plátky anglickej slaniny tak, aby krídlo 
celkom prekryli. Takto pripravené krídla  podliať 
2dcl vody zmiešanej s vegetou bez glutamánu. 
Plech prikryť alobalom a  dať do rúry piecť pri 
200 stupňoch C na hodinu a pol. Pred koncom 
odkryť alobal a nechať dopiecť. Podávať s chle-
bom, zemiakmi či ryžou.

Torta Mascarpone
Ingrediencie: 500g mascarpone, dve smotany na 
šľahanie (2x250 g), dlhé piškóty (stačí cca 250 g), 
instantná káva, mandľový likér-amaretto, 5 po-
lievkových lyžíc práškového cukru ( prípadne dva 
a pol polievkovej lyžice stéviového cukru), jeden 
sáčok vanilkového cukru.
Smotany na šľahanie zmiešať s vanilkovým cukrom, 
mascarpone s  práškovým cukrom (príp. stéviou) . 
Šľahačku následne vmiešať do mascarpone. Do 2 dcl 
vody namiešať instantnú kávu (1-1,5 polievkovej ly-
žice instantnej kávy a trochu amaretta). Dlhé piškóty 
namočiť vo vode s kávou a amarettom a poukladať 
na dno okrúhlej tortovej formy. Na piškóty natrieť 
polovicu krému. Na to poukladať druhú vrstvu piš-
kót (takisto namočené v ochutenej kávovej vode). 
Na piškóty dať druhú vrstvu krému. Posypať škorico-
vým cukrom a dať na 24 hodín do chladničky.

Vo februárovom Divadielku sa v  nedeľu 22. 
februára predstavili v kine Lamač Teátro Neli-
ne s predstavením O ukričanej Viktorke.

Divadielko bolo o ukričanej Viktorke                                                                       

Podobne ako v  minulom čísle Lamačana, aj 
v marcovom vydaní vám dávame tip, ako sa na 
jar dostať do formy a spevniť i skrášliť postavu. 
Miestom v  Lamači, kde môžete niečo urobiť 
pre svoje zdravie a  kondíciu, je aj Dida Gym 
na Malokarpatskom námestí 10. Vo svojich 
priestoroch ponúka komplet vybavené fitness 
centrum i so šatňami, sprchami a minibarom. 
Fitness centrum je otvorené denne, od pon-

delka do piatka od 08.00 do 21.00 h, počas ví-
kendu od 09.00 do 21.00 h. Možno tu trénovať 
samostatne, ale aj pod dohľadom skúsených 
inštruktorov, ktorí radi poradia každému, kto 
o to požiada. Novinky a všetky informácie náj-
dete na Facebooku, kde má Dida Gym svoju 
stránku.

 Pre postavu i kondíciu je tu Dida Gym                                                                                  

Máte aj vy tip na originálny, napríklad veľ-
konočný recept? Napíšte nám na lamacan@
lamac.sk, alebo sa prihláste na miestnom úra-
de. Radi Váš recept uverejníme!



Lamačan 3 / 20156
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Jubilanti v marci                                    

 Čahoj Jozef 92
 Kintlerová Elena 92
 Kissová Mária 92
 Zálešák Svätopluk 92
 Bruško Jozef 91
 Piatková Bohuslava 91
 Galik Ľudevit 89
 Masár Viliam 88
 Ondrovič Jozef 88
 Schmidtová Anna 88
 Bučič František 87
 Haraslín Jozef 87
 Kečkésová Alojzia 87
 Boďová Margita 86
 Chmelová Anna 86
 Popelková Mária 86
 Morháčová Irena 86
 Denkociová Alžbeta 80
 Matúšková Anna 80
 Ulíková Vlasta 80
 Kosová Margita 75
 Krajíčková Júlia 75
 Majerčík Ladislav 75

Všetkým jubilantom blahoželáme!
Údaje pochádzajú z Ohlasovne trvalého pobytu 
BA-Karlova Ves. Za prípadné uverejnenie neak-
tuálnych údajov sa vopred ospravedlňujeme.

Vo februári sa v Lamači narodili:                                              
 
1.2. Tamara Horná
4.2. Jakub Juriga
8.2. Andrej Dudík
12.2. Viliam Šubrt
16.2. Miroslav Cibuľa
18.2. Matyáš Ordódy
20.2. Ema Oravcová

Okrem novorodencov, ktorých sme uviedli za 
mesiac január sa v v prvom mesiaci roka 2015 
narodila aj Dominika Horváthová (29.1.)

Čas športovať a čas zarábať                                          

V  našom miestnom periodiku Lamačano-
vi sme veľmi často čítali o  úspechoch našich 
malých detí – dievčat z gymnastického klubu 
ARGO. Boli sme na ne hrdí, veď víťazili nielen 
na domácej pôde, ale aj na medzinárodných 
pretekoch. O to viac bolo potešujúce, že to bol 
čisto lamačský športový klub, kde sa pani tré-
nerka venovala deťom už od 4 rokov. Výborné 
bolo umiestnenie klubu do telocvične základ-
nej školy, nakoľko tréningy boli v  čase škol-
ského klubu detí, kedy si ich sama trénerka 
vyzdvihla a po tréningu už si ich prišli prevziať 
rodičia. Pre mnohých rodičov to bola veľká po-
moc a k tomu vedomie, že deti trávia svoj čas 
zmysluplne, bolo potešujúce.
Na jar minulého roka nás pani riaditeľka zák-
ladnej školy informovala o  nutnosti zvýšenia 
ceny nájmu za telocvične. Samozrejme, škola 
nesmie byť stratová, a  treba škole pomôcť. 
Lebo skutočne to, ako sa snaží pani riaditeľka 
pre naše deti robiť maximum, je obdivujúce 
pri tých podmienkach, aké súčasná legislatíva 
a systém poskytujú.
No na druhej strane, ako dokazuje analýza vy-
užívania telocviční za tento a predchádzajúci 
školský rok, zvýšenie nájmu priamo viedlo 
k  zrušeniu niektorých klubov a  záujmových 
krúžkov a tento čas ostal nevyužitý v telocvič-
ni. Samozrejme, ako poslanci sme k tomu se-
deli ešte v lete minulého roka a došlo k nepria-
mej dotácii asi na polovicu z celkovej ceny za 
nájom. No napriek tomu išlo o  dvojnásobnú 
cenu, ako dovtedy deti platili. 
A preto musím smutne konštatovať, že športový 
klub, ktorý v Lamači začal a pôsobil 10 rokov, už 

v Lamači nepôsobí. Ale prichýlili ho v Dúbravke, 
kde im vyšli v ústrety s cenami za telocvične. Bo-
hužiaľ, nakoľko nie všetci rodičia sú schopní za-
viezť v skoršom čase tréningu dievčatká do Dúb-
ravky, veľa z nich muselo s gymnastikou skončiť. 
Našťastie pre športový klub, v Dúbravke je o 
neho veľký záujem, takže ten neprestane fungo-
vať. Len naše deti už nebudú mať takú príležitosť 
realizovať svoje dievčenské detské sny. Škoda.
Túto otázku som nastolila na poslednom za-
stupiteľstve 19.2.2015 a verím, že oslovila via-
cerých poslancov. Lebo škola svoje peniaze 
musí dostať, ale my ako poslanci by sme mali 
vedieť, kedy je čas športovať pre naše lamač-
ské deti a  kedy je čas „zarábať“ pre mestskú 
časť. Myslím, že prišiel čas, kedy je dôležitejšie, 
aby deti športovali a  učili sa niečo zmyslupl-
né aj vďaka priamej dotácii nájmu telocvične 
z rozpočtu, ako by sa tie isté peniaze minuli na 
ďaleko menej zmysluplné veci.

Gabriela Bizoňová
poslankyňa MZ

Na článok reagujú poslanci Júlia Ondrišová 
a Radoslav Olekšák

„Záležitosti, týkajúce sa prenájmu telocvične 
pre športové kluby pôsobiace v Lamači budú 
predmetom rokovania školskej komisie, kde 
sa celá problematika bude riešiť komplexne. 
MČ má záujem podporovať a  aj podporuje 
šport detí a  mládeže. Každoročne prideľuje 
dotácie športovým klubom, aby im tak uľah-
čila činnosť. Aj klub modernej gymnastiky 
dievčat ARGO takúto dotáciu dostáva. Je po-
trebné o tejto téme  diskutovať vecne, objek-
tívne a bez zbytočných emócií.“

Mladší žiaci FK Lamač vyhrali turnaj 
v Dúbravke                                                                             

V sobotu 21. februára sa mladší žiaci FK Lamač 
zúčastnili turnaja  o Putovný pohár Dúbravskej 
televízie pod záštitou starostu MČ Dúbravka. 
V hale FTVŠ na Lafranconi sa hral už 4. ročník 
turnaja. Zúčastnilo sa na ňom 8 mužstiev, kto-
ré boli rozdelené do dvoch skupín. Lamačania 
najprv dokázali vyhrať skupinu a potom prejsť 
až do finále, kde taktiež nenašli premožiteľa 
a  po skvelých výkonoch obhájili prvenstvo  
z minulého roka.
Výsledky v  skupine: FK Lamač – FK Inter 
1:1 (gól:  Kudláč), FK Lamač – FK Dúbravka 
1:0 (gól: Šafárik), FK Lamač – Záh. Bystrica 2:1 
(góly: Šafárik, Zeman)
semifinále: FK Lamač – Šamorín 1:0 (gól Kudláč)
finále: FK Lamač – Inter 2:1  (góly:  Kud-
láč, Mikoláš)

Najlepším hráčom turnaja sa stal Lamačan An-
drej Kudláč.
 Na turnaji pod vedením trénerov Richarda Ša-
fárika, Františka Poláka, Ľuboša Jánoša sa zú-
častnili títo chlapci: Dominik Vrba, Michal Ša-
fárik, Andrej Kudláč, Juraj Mikoláš, Matej Čačík, 
Filip Matuský, Samuel Veselský, Šimon Olejár, 
Viktor Voda a Alex Zeman.
Poďakovanie za podporu a  povzbudzovanie 
patrí rodičom a  starým rodičom, ktorí sa na 
turnaji zúčastnili.

Richard Šafárik, tréner 

Ponuka štúdia pre zdravotne 
znevýhodnených!                                                               

 Spojená škola Mokrohájska 3 v  Bratislave vás 
srdečne pozýva na Deň otvorených dverí 2015 
20. marca 2015 od 8.00 hod. Adresátom našej 
edukácie sú predovšetkým zdravotne znevý-
hodnené deti a  žiaci (s  intelektom v  norme), 
ale i zdravé deti a žiaci. Ponúkame: prípravný 
ročník ZŠ; znížený počet detí a žiakov v triedach 
– individuálny prístup; tím špeciálnych pedagó-
gov a asistentov učiteľa; školského psychológa 
a logopéda; bezbariérovosť budovy školy; škol-
ský klub; pravidelnú dopravu nízkopodlažnými 
školskými autobusmi; širokú paletu záujmových 
krúžkov; medzinárodné projekty; lyžiarske kur-
zy a  rekondičné pobyty; zahraničné a  tuzem-

ské výlety a exkurzie, interaktívne vzdelávanie, 
e-learning; spoluprácu so Športovým klubom 
Altius Bratislava (najväčší ŠK pre zdravotne zne-
výhodnených v SR); možnosť stravovania, mož-
nosť zabezpečenia bezbariérového internát-
neho ubytovania pre žiakov G a OA a iné. Viac: 
www.mokrohajska3.edupage.org

Daniela Bauerová

VÝZVA

Mestská knižnica v  Bratislave organizuje 
burzu kníh, z ktorých výťažok sa použije na 
kúpu kníh pre slabozrakých a nevidiacich. 
Z tohto dôvodu sa do tejto akcie chce za-
pojiť aj MČ Bratislava-Lamač. Vyzýva preto 
Lamačanov, aby svoje knihy, ktoré majú 
doma navyše, priniesli do miestnej knižni-
ce, ktorá sa nachádza v budove základnej 
školy najneskôr do konca marca.
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Miestna knižnica Lamač pozýva                                    
Pondelok, Streda 13,00 – 19,00
Štvrtok 10,00 – 15,00
Telefónne číslo: + 421 2 64 78 97 37

•	 Predám garáž Na barinách.  Tel. 0903/ 954 143 
•	 Ján Polák vodoinštalácie a údržba, výmeny a opra-

vy WC, batérie, sifóny, zapojenie umývačiek a pra-
čiek, vŕtanie dier do panelov 0905/ 627 321

•	 Voda, kúrenie, plyn, maľovky, podlahy, mon-
táž a  opravy aj cez víkend. 0905/ 429  097,  
0911/ 429 097

•	 Doučujem angličtinu, slovenčinu. Deti aj do-
spelých, aj cez víkendy. 0905/ 522 966

•	 Darujem do dobrých rúk  kompletne ošetrenú 
mačičku. Tel. 0903/ 954 143

•	 Predajňa Biopotravín Biolive príjme do svojej 
predajne predajcu. Podmienkou je znalosť prob-
lematiky zdravej výživy a životného štýlu.Svoje 
životopisy posielajte na mail info@volnycas.sk

Inzercia                                                                                            

Kultúrna komisia MZ pozýva                                           

08.03. o 17.00 h – MDŽ – divadelné predstave-
nie  Osudy jedného vinára (kino Lamač)
29.03. o 11.00 h – Divadielko pre deti –  Za-
jkov veľkonočný príbeh (kino Lamač)

Program Jednoty dôchodcov 
Slovenska MČ Lamač na marec 2015               
Pripravili sme pre Vás nasledovné témy:
4. 3. 2015 14,00 h – falšovanie peňazí
11. 3. 2015 14,00 h – čínska medecína
18. 3. 2015 14,00 h – vyšívanie obrazov
18. 3. 2015 16,00 h – zasadanie výboru
25. 3. 2015 15,00 h – stretnutie členov v Spolo-
čenskom centre, o práci a poslaní bankovej om-
budsmanky nám príde povedať Mgr. Eva Černá

Úradné hodiny MÚ Bratislava-Lamač                    
Miestny úrad Bratislava-Lamač
Malokarpatské nám. 9, 841 03 Bratislava
Tel.: 64 78 00 65
MIESTNy ÚRAD A POKLADňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
PIATOK 07:30 – 12:00 
PODATEĽňA
PO, STR 07:30 – 12:00 13:00 – 17:00
Ut, ŠT 07:30 – 12:00 13:00 – 15:30
Piatok 07:30 – 12:00 
Stavebný úrad
Po, STR 07:30 -12:00 13:00-17.00

7.3. DÍRA U HANUŠOVIC 18.00 2,50 €
14.3.  ZBOHOM JAZYKU 18.00 2,50 €
15.3. MIKULÁŠOVE ŠIBALSTVÁ NA PRÁZDNI-

NÁCH 15.30 2,50 €
15.3. DRACULA:NEZNÁMA LEGENDA 18.00 2,50 €
21.3.  SILS MARIA 18.00 2,50 €
22.3. VÁŠEŇ MEDZI RIADKAMI 18.00 2,50 €
28.3. NINJA KORYTNAČKY 18.00 2,50€
29.3. ŠKATULIACI 15.30 2,50 €
29.3.  PRÍBEH MÁRIE 18.00 2,50 €

Program kina na marec 2015                             

Program RC Obláčik na marec 2015                        
Pondelok
10:00 – 11:00
17:00 – 18:00

Výtvarníček (VH) od 2-3 r., 9. a 23.3.
Výtvarníček (VH) od 3-5 r., 9. a 23.3. 

Utorok
09:00 – 12:00
17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Folklórik (VH)
Herňa s Miškou a Andrejom (VH)
Brušné tance s Katkou (VH)

Streda
10:00 – 11:00
18:15 – 19:45
17:00 – 18:00
18:15 – 20:15

Bábätkovo s Katkou (MH)
Angličtina pre dospelých (MH)
Tancuj, spievaj, poskoč si (VH)
Efektívne rodičovstvo – kurz (VH)

Štvrtok
10:00 – 11:00

17:00 – 17:45

Montessori hernička 
s Jankou, Miškou a Alou (VH)
English for kids with Curious 
George (VH)

Piatok
09:00 – 10:30
17:00 – 18:00
19:00 – 20:00

Veselá herňa so Stankou a Nelou (VH)
Naše vlastnosti s Andrejkou (VH)
Brušné tance s Líviou (VH)

Sobota Možnosť organizovania detských osláv 
pre členov a dobrovoľníkov RC Obláčik.

Podrobnosti o jednotlivých kurzoch, ako aj kon-
takt na lektorky, u  ktorých sa môžete prihlásiť 
nájdete na našom webe: www.oblacik.sk

Nová výstavba v lokalite Staré záhrady                                                    

Od augusta by mala na konci Lamača, v  lokalite 
Staré záhrady, začať rásť nová obytná zóna. Do 
novembra 2016 by na hranici s územím Záhorskej 
Bystrice mali pribudnúť miesta pre 110 domác-
ností, v bytových i rodinných domoch.
Developérom novej výstavby je spoločnosť Urbicom, 
ktorá plánuje 23-hektárový pozemok rozdeliť na tri 
zóny . Prvú zónu tvorí trojpodlažný, šesťpodlažný a se-
dempodlažný bytový dom. Bývanie v nich poskytnú 
dva typy dvojizbových bytov a dva typy trojizbových 
bytov, pričom každý z týchto bytov je vybavený mini-
málne jedným balkónom alebo loggiou. V zóne 1 je 

takisto plocha, kde môže vyrásť dvojpodlažný objekt 
občianskej vybavenosti. Medzi bytovými domami je 
navrhnutý aj priestor pre park a plochy nízkej a vyso-
kej zelene, detské ihrisko s lavičkami. Touto zónou by 
podľa návrhu mala viesť aj cyklotrasa.
Druhá zóna by mala byť tvorená zástavbou dvoj-
podlažných rodinných a trojpodlažných bytových 
domov. V  týchto bytových domoch sa vybuduje 
47 trojizbových bytov, ktoré bude možné dispo-
zične upraviť. Tretia zóna zasa ponúkne objekt 
čerpacej stanice pohonných látok spojený s  ob-
jektom určeným pre obchod a služby.
Pri výstavbe súboru obydlí sa počíta aj s  potreb-
ným počtom parkovacích miest. V celom zámere 
sa kalkuluje s  tromi variantmi, ktoré sa odlišujú 
práve podľa počtu miest na parkovanie. Tých by 
malo byť od 196 až do 253.
Celkové náklady na výstavbu odhaduje developér 
na 16 miliónov eur.

PODUJATIA:
12.3.  18:30 Schôdza členov a  dobrovoľníkov RC 
Obláčik - Prijímame nových dobrovoľníkov a členov.
13.3. 16:00 Predaj anglických použitých kníh - 
Posledné vydania kvalitných titulov za výhodné 
ceny (www.abcbooks.sk)
18.3. 9:30 Poradňa dojčenia pre mamičky s deť-
mi a tehuľky 9:30 – 11:00 - Vedie certifikovaná 
laktačná poradkyňa Janka Boleková. Téma: Doj-
čenie počas tehotenstva, tandemové dojčenie. 
Dlhodobé dojčenie z pohľadu mamičky a dieťat-
ka. (bez prihlasovania, pre mamičky aj s deťmi)
19.3. 18:00 Už žiadne výhovorky! - Diskusia na 
tému výhovoriek nielen v detskom svete, (prihla-
sovanie na mcoblacik@materskecentra.sk – Paťa)
19.3. 18:00 Efektívne rodičovstvo - KLUB - 
Téma: Ako správne určiť hranice?
20.3. 17:00 Homeopatia II. - Téma: ZOOhomeopatia 
– homeopatia v prevencii a pri ochoreniach domácich 
miláčikov, (prihlasovanie na: info@bioporadna.sk)
30.3. 17:00 BESIEDKA PRE DETIČKY - Pri príležitosti 
mesiaca kníh sa spolu odoberieme do sveta rozprávok


